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Voor de minder ervarenen
Ben je inmiddels wat tot rust gekomen, na de stoeipartij over het volgbieden?

We zullen af en toe dit onderdeel meenemen in de trainingskost, om warm te houden (.

In dit nummer geen specifiek onderwerp. We maken er net zo’n ongestructureerde bende van als een gewone zitting. Dan krijg je de problemen immers ook niet in logische volgorde op je bord.

Veel plezier, want dat is het enige wat telt!
Spel 1

West

Noord
Oost

Zuid

Zuidhand




1(

1

??

 6 5 2










( A B 3 2










( B 2










♣ 8 7 4 3

Welk kaartje haal je uit de biedbox?


Ik geef geen overpeinzing.

Spel 1


West

Noord
Oost

Zuid

Zuidhand




1(

1

Doublet!!
 6 5 2










( A B 3 2










( B 2










♣ 8 7 4 3

Welk kaartje haal je uit de biedbox?

Je bent te zwak voor 2(. 
1SA komt evenmin in aanmerking, daarmee beloof je iets van opvang in de geboden kleur van tegenstander oost. 

Doublet is een uitstekend alternatief. Daarmee geef je in ieder geval mee aan dat je minstens zes punten hebt. Heb je met je partner de afspraak dat je na het 1-volgbod van je rechtertegenstander met doublet een 4-kaart harten belooft (het zogenaamde negatieve doublet), dan komt dat in dit spel helemaal mooi uit.
Beloof je met doublet (nog) niets over een 4-kaart harten, dan kan een doublet evenmin kwaad. Want ook dan beloof je minimumkracht én ontken je opvang in schoppen, omdat je immers mét schoppenopvang 1SA had kunnen bieden.  
Tel 2 punten voor doublet.

Spel 2

 H V 10 4 3

( 3 2


( A H

♣  8 7 6 5

 A 9 8 5

( A H

( 4 3 2


♣ A H V B


Tegen jouw 7SA, jawel, komt west uit met (V.


Hoe probeer je dit superieure contract te maken?


Ik geef een overpeinzing…
Spel 2  Overpeinzing

 H V 10 4 3


( 3 2


( A H

♣  8 7 6 5


 A 9 8 5


( A H


( 4 3 2


♣ A H V B


Tegen jouw 7SA, jawel, komt west uit met (V.


Hoe probeer je dit superieure contract te maken?

Over het aantal vaste slagen zijn we het natuurlijk helemaal eens: 11!
Evenmin zullen we van mening verschillen over de kleur die de resterende twee slagen moet opleveren: de schoppenkleur!

Maar… hoe behandelen we de schoppenkleur om er zeker van te zijn dat we inderdaad die twee extra slagen in het kassalaatje krijgen?

We missen slechts vier schoppenkaarten. Als die 2-2 zitten of 3-1, valt dit spel onder ‘slaapverwekkend’. Onder AHV vallen alle ontbrekende schoppens waardoor de resterende schoppenslagen automatisch ontstaan.

Dat betekent dat we alleen rekening moeten houden met een 4-0 verdeling. Dan heeft immers één van beide tegenstanders Bxxx. Na onze drie schoppentoppers staat B onze twee noodzakelijke extra schoppenslagen in de weg.

Voordeel van de 4-0-verdeling is dat we al meteen na de eerste schoppenslag weten of daar sprake van is omdat één van beide tegenstanders dan geen schoppen bekent. Dan weten we ook over welke ‘onverlaat’ we op B kunnen snijden!
Tot zover deze overpeinzing…

Spel 2  Overpeinzing

 H V 10 4 3


( 3 2


( A H

♣  8 7 6 5


 A 9 8 5


( A H


( 4 3 2


♣ A H V B


Tegen jouw 7SA, jawel, komt west uit met (V.


Hoe probeer je dit superieure contract te maken?

Zodra je aan slag bent speel je (naar) H. Naar de ‘dubbele honneur’ zoals dat heet. Met als voordeel dat je aan beide zijden nog een hoge schoppenkaart overhoudt en dus ook over beide tegenstanders de noodzakelijk snit op B kunt uitvoeren. Stel dat je zou beginnen met A, en oost blijkt de vierkaart te hebben, dan is je volledige groot slem naar de filistos! 

Tel 3 punten voor het eerst spelen van H of V.

Spel 3


 H B


( A 2

( H V B 10 9 8


♣ B 4 3


 A 10 9 8

( V 7 6 5 


( A 


♣ A H V 2
Tegen jouw 3SA start west met (B. Welk onderdeel maakt deel uit van jouw speelplan? 
a. De uitkomst in noord duiken.

b. Op V snijden over west.

c. Op V snijden over oost.

d. Ik doe niet aan duiken en/of snijden. 

Ik geef géén overpeinzing!
Spel 3  Het juiste onderdeel

 H B


( A 2

( H V B 10 9 8


♣ B 4 3


 A 10 9 8

( V 7 6 5 


( A 


♣ A H V 2

Tegen jouw 3SA start west met (B. Welk onderdeel maakt deel uit van jouw speelplan? 
a. De uitkomst in noord duiken.

b. Op V snijden over west.

c. Op V snijden over oost.

d. Ik doe niet aan duiken en/of snijden. 

Als je ook maar één van de genoemde onderdelen koos, is dit spel voor jou zeer leerzaam. Je slaat namelijk het meest belangrijke onderdeel over van het bouwplan: het tellen van je vaste slagen!
Hoeveel vaste slagen (slagen die je achterelkaar in de kassa kunt gooien) tel je namelijk? 13! A en H, (A, ♣AHVB en zes ruitens. Dat kan op verschillende manieren: bijvoorbeeld:

(A, H, B naar A, (A, ♣2 naar ♣B, (H V B 10 9, ♣3 naar ♣A H V.

Toegegeven, het 3SA-contract is compleet bedoeld als misleiding. Extra leerpunt: zoek ook bij ogenschijnlijk gemakkelijke contracten met bloeddoorlopen ogen naar de vaste en extra slagen.

Tel 3 punten voor d! (
Spel 4



Partner noord



Start met 2

Leider west


Dummy oost

??



 5 3


Jouw zuidhand

 H 10 9 6

Na west 1SA, oost 3SA, start partner noord met 2. In jullie systeem vraagt, wat zeg ik, schrééuwt deze kaart om terugkomst in schoppen. Hoe speel je tegen?  
Ik geef géén overpeinzing.

Spel 4  Het juiste tegenspel


Partner noord


 A B 8 4 2

Dummy oost

V 7




 5 3


Jouw zuidhand


 H 10 9 6

Na west 1SA, oost 3SA, start partner noord met 2. Hoe speel je tegen?  

Om te beginnen leg je meteen H (derde man doet wat hij kan).  Minstens zo belangrijk is het om daarna NIET 6 terug te spelen, maar 10! En als partner dan de derde schoppenslag B op de mat legt, werp jij daar 9 onder! Alleen dán blijft partner noord met zijn volgende schoppen, 8, aan slag, zodat hij daarna meteen met 4 de downslag kan ‘verzorgen’.
Regel: de speler die waarschijnlijk het kortst is in een kleur, moet zo snel mogelijk van zijn hoge kaarten af! Stel dat je je laat leiden door de aangeboren Hollandse zuinigheid, en na H vervolgt met 6. Dan zal de kleur ‘blokkeren’ als noord daarna B speelt. Zijn vierde schoppen zal dan immers door jou – geheel tegen je zin – worden overgenomen met 10 of 9. 3SA kun je dan nog niet down spelen terwijl noord de downslag in handen heeft…
Tel 2 punten als je met H nam en 10 terug speelde.

Je puntentotaal is je rapportcijfer voor: ‘Toekomstig gevaar’

Voor de meer ervarenen!
Spel 1
 3 2
( V B 3 2

( H 3 2

♣ A H 3 2

 H 4



West

Noord
Oost

Zuid
( A H 10 9 8 7



1♣

1

2(
( 6 5 4


pas

3(

pas

4(
♣ 5 4



pas

pas

pas
Tegen jouw 4( start west met 7 voor oosts A. Oost speelt V terug voor jouw H. West bekent met 9. Hoe probeer je je contract te maken?

Voor de minder ervarenen geef ik een overpeinzing.
Spel 1  Overpeinzing voor de minder ervarenen
 3 2

( V B 3 2

( H 3 2

♣ A H 3 2

 H 4



West

Noord
Oost

Zuid
( A H 10 9 8 7



1♣

1

2(
( 6 5 4


pas

3(

pas

4(
♣ 5 4



pas

pas

pas
Tegen jouw 4( start west met 7 voor oosts A. Oost speelt V terug voor jouw H. West bekent met 9. Hoe probeer je je contract te maken?

Je telde je mogelijke verliezers en komt dan uit op… vier! Eén in schoppen en drie in ruiten als (A verkeerd zit. Die ene schoppenverliezer kunnen we niet voorkomen; die verliezen we al in de eerste slag. Maar aan die drie verliezers in de ruitenkleur kunnen we misschien wél iets doen. De meest voor de handliggende aanpak is vanuit de hand ruiten spelen naar (H. Met (A bij west maken we altijd (H en dus het contract. Probleem is echter dat deze kans op succes lager is dan 50%, omdat oost met zijn 1-bod in ieder geval toch wel enige kracht in handen zal hebben. 
Waar we in dit soort situaties naar moeten zoeken is… een speelwijze waarmee we oost dwingen ruiten te spelen. Omdat we altijd (H zullen maken als oost dat zou doen.

Ga er dus van uit dat (A verkeerd, dus bij oost, zit, en zoek naar een speelwijze waarmee je oost aan slag zou kunnen brengen op een moment dat hij dan óf ruiten moet spelen, naar (H, of in een zogenaamde dubbele renonce, een kleur dus die wij aan beide zijden niet hebben. In dat geval troeven we aan de ene kant en ruimen we aan de andere kant een ruitje op, waarmee het aantal ruitenverliezers eveneens is gereduceerd tot twee.

Geen gemakkelijke opdracht, en daardoor wel een extra goeie training (.

Spel 1  Kansrijkste aanpak
 3 2

( V B 3 2

( H 3 2

♣ A H 3 2

 H 4



West

Noord
Oost

Zuid
( A H 10 9 8 7



1♣

1

2(
( 6 5 4


pas

3(

pas

4(
♣ 5 4



pas

pas

pas
Tegen jouw 4( start west met 7 voor oosts A. Oost speelt V terug voor jouw H. West bekent met 9. Hoe probeer je je contract te maken?

Na H haal je de ontbrekende troeven op. Dan ♣A, ♣H, ♣2 getroefd. 

Steek dan met troef over en speel noord laatste klaveren. 

De situatie is dan:

 -

( V

( H 3 2

♣ 2

 -





( 10 9



( 6 5 4




♣ -



Speel nu ♣2. Als die voor oost is, omdat oost de pech heeft dat hij de meeste klaveren heeft, ruim jij (4 op. Op dat moment is oost ‘ingegooid’. Je bracht hem bewust aan slag om (H te kunnen maken, zelfs met (A erachter. En als oost niet aan dit spel wil meewerken, en bijvoorbeeld schoppen naspeelt, dan ruim je in zuid een tweede ruiten op en troef je in noord met (V.

En als west de meeste klaveren heeft? Dan troef je ♣2 in zuid en speel je ruiten naar (H. Het stoeien met de klaveren gaf een kans om dat te voorkomen. 

Tel 2 punten als je deze extra kans ook zag.
Spel 2

West

Noord
Oost

Zuid

Zuidhand







1(

 H B
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1

pas

??

( A V 10 8 7 6










( 2










♣ A H B 8


Wat is je tweede biedactie met deze zuidhand?

Ik geef geen overpeinzing…
Spel 2  De tweede biedactie

West

Noord
Oost

Zuid

Zuidhand







1(

 H B

pas

1

pas

3♣

( A V 10 8 7 6










( 2










♣ A H B 8

Wat is je tweede biedactie met deze zuidhand?

Over het tonen van kracht zijn we het eens; voor een rebid als 2♣ of 2( is onze hand immers veel te sterk. Wat onze hand extra sterk maakt is de heer in partners kleur. Met bijvoorbeeld VB bij partner maakt H deze kleur goed voor twee slagen. 

Het werkelijke dilemma gaat tussen 3♣ en 3(. Voordeel van 3( is dat je daarmee de 6-kaart aangeeft. Toch is het voordeel van 3♣ groter. Je geeft daarmee naast je extra kracht vooral inzicht in je totale verdeling. 

Tel 3 punten voor 3♣ en 2 voor 3(.

Spel 3

 4 3 2

( H B 10 9

( 3 2

♣ H 9 6 5




West gever / niemand kwetsbaar

 B 6 5 

West

Noord
Oost

Zuid
( A V 8 7 6

pas

pas

pas

1(
( H B 10

pas

2(

pas

pas
♣ B 8


pas
West speelt achtereenvolgens H, V, en dan 8 naar oosts A. 

Oost begint de vierde slag met (2. Welke ruitenkaart leg jij?

Ik geef een overpeinzing voor de minder ervarenen.

Spel 3  Overpeinzing voor de minder ervarenen
 4 3 2

( H B 10 9

( 3 2

♣ H 9 6 5




West gever / niemand kwetsbaar

 B 6 5 

West

Noord
Oost

Zuid
( A V 8 7 6

pas

pas

pas

1(
( H B 10

pas

2(

pas

pas

♣ B 8


pas

West speelt achtereenvolgens H, V, en dan 8 naar oosts A. 

Oost begint de vierde slag met (2. Welke ruitenkaart leg jij?

Vergeet even dit spel! Stel dat je in een heel ander spel beslist één slag moet maken in harten om je contract te kunnen maken. En je hebt van harten:


( H 2


( 4 3

Dan heb je geen keus; je moet hopen dat (A vóór (H zit! Door (3 naar (H te spelen, maak je dan altijd (H. Of meteen, als west duikt, of later zodra je weer aan slag bent.

Je moet het ontbrekende plaatje bij de speler ‘plaatsen’ die ‘m moet hebben om je contract te kunnen maken. Je hebt (A bij west geplaatst!
Datzelfde principe is in dit spel aan de orde. Denk even mee. 

· We zijn al drie (schoppen)slagen kwijt. 

· Om het contract te kunnen maken moet ♣A bij west zitten. Want met ♣A bij oost zouden we altijd twee klaverenslagen afgeven. 

· Omdat we ook een slag zullen verliezen aan (A, betekent ♣A bij oost dus altijd -1. 

· Met andere woorden: om het contract te kunnen maken, ‘plaatsen’ we ♣A bij west; omdat dat noodzakelijk is om ons contract te kunnen maken. Met andere woorden: west heeft gewoon ♣A! En daarnaast heeft hij in de eerste twee slagen al H en V laten zien. Dat zijn bij elkaar 9 punten.

· Soms kan het biedverloop ook helpen. Wat heeft west ook al weer geboden?

Best een leuke overpeinzing, vind ik zelf (. 
Spel 3  De juiste ruitenkaart
 4 3 2

( H B 10 9

( 3 2

♣ H 9 6 5




West gever / niemand kwetsbaar

 B 6 5 

West

Noord
Oost

Zuid
( A V 8 7 6

pas

pas

pas

1(
( H B 10

pas

2(

pas

pas

♣ B 8


pas

West speelt achtereenvolgens H, V, en dan 8 naar oosts A. 

Oost begint de vierde slag met (2. Welke ruitenkaart leg jij?

Leg (H. West moet immers ♣A hebben om je contract te kunnen maken. Als hij daarbij óók (A heeft, had hij geopend! West liet immers al HV zien, en dat is bij elkaar 13 punten! Omdat je ♣A hebt geplaatst bij west, móét oost wel ♣A hebben omdat anders het bieden anders was gegaan.

Tel 2 punten voor het leggen van (H. Ook als je gokte want het resultaat zal dan even glanzend zijn! (
Tegen deze redenering pleit, dat oost in een troefcontract niet snel vanonder een aas zal voorspelen, maar dat hier misschien wel zal doen.

Spel 4

Jij bent dummy; je partner is leider in een schoppencontract. 

Welke actie is voor jou als dummy toegestaan? Je mag er meer dan één aankruisen.
a. Als je partner, de leider dus, niet bekent, vragen of hij niet verzaakt.

b. Als een tegenstander niet bekent, vragen of die tegenstander niet verzaakt.

c. Als je partner (de leider) voorspeelt uit de verkeerde hand, zeggen dat hij in de andere hand aan slag is.

d. Als de leider een gespeelde kaart neerlegt alsof hij die slag won, terwijl hij die slag verloor, zeggen dat hij zijn kaart verkeerd heeft neergelegd.

Een overpeinzing is niet nodig; daarvoor zijn al veel te veel Gidsen voor bridge gekocht…

Spel 4

Jij bent dummy; je partner is leider in een schoppencontract. 

Welke actie is voor jou als dummy toegestaan? Je mag er meer dan één aankruisen.

a. Als je partner, de leider dus, niet bekent, vragen of hij niet verzaakt.

b. Als een tegenstander niet bekent, vragen of die tegenstander niet verzaakt.

c. Als je partner (de leider) voorspeelt uit de verkeerde hand, zeggen dat hij in de andere hand aan slag is.

d. Als de leider een gespeelde kaart neerlegt alsof hij die slag won, terwijl hij die slag verloor, zeggen dat hij zijn kaart verkeerd heeft neergelegd.

Als dummy mag je een fout van de leider proberen te voorkomen. Als de leider niet bekent, mag je vragen of hij verzaakt.

Dat mag je niet aan een tegenstander vragen! Daarmee wordt voorkomen dat de blinde de leider helpt als hij vermoedt dat de leider het niet bekennen over het hoofd zag.

Als de leider al heeft voorgespeeld, kun je die fout niet meer voorkomen; je mag daar niets van zeggen! Maar dat veel dummy’s dat in een reflex wél doen valt onder menselijkheid… (
Ja, als de leider een gespeelde kaart verkeerd legt, mag dummy hem daarop attenderen. Mits we niet al een slag verder zijn.

Met andere woorden: alleen a en d zijn toegestaan! Ik geef het toe: c voelt gemakkelijk als een pure instinker!

Je puntentotaal is je rapportcijfer voor ‘Ouwe Rot’!
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Lezers Mailen
Omgaan met het azenantwoord

	 A 8 6 5

( V 7 4

( A 5 2

♣ A 10 7

9





 7 3 2

( 8





( H 10 9 6 3 2

( H B 7 6 3




( 10 9

♣ V B 9 8 6 5



♣ 4 2

 H V B 10 4

( A B 5

( V 8 4

♣ H 3


Zuid
(west)
Noord

1
(2♣)

3SA (12-14, stelt schoppen vast)
4♣*


4( (0-3 azen)

4


6 vanwege de drie azen (in plaats van nul).

*Azen vragen


Probleem 1
Mijn partner geeft met 4( 0-3 azen  en ik maak het bod af. 

Als partner twee azen en twee heren had aangegeven dan was ik wel naar 6 doorgestoomd, maar nu mis ik te veel heren. Drie azen zijn 12 punten dus heeft mijn partner geen heer was mijn redenering. 
Zoals je kunt zien gaat mijn partner naar 6, met de redenering dat ik uitga van nul azen; hij heeft er immers drie.
Ik ben van mening dat beter was geweest als hij 5 had geboden en aan mij overlaat om er 6 van te maken. Daarmee heeft hij namelijk ook aangegeven drie azen te bezitten. 


Probleem 2
De tegenpartij komt uit met (8. Die laat ik doorlopen naar de boer. Volgens mijn partner had ik (V moeten zetten om zo drie hartenslagen te maken. 
Ik ben van mening dat als ik de vrouw zet, (10 of (9 bij de tegenpartij altijd tot een slag zal promoveren; ik kan in deze situatie nooit drie hartenslagen maken.

Wat is jullie mening?


Antwoord

Probleem 1
Naar mijn mening belooft het 3SA-bod van noord niet alleen hartensteun met 12-14 punten, maar ook een vrij gelijkmatige verdeling. Geen renonce of singleton. Omdat de zuidhand ook niet echt een tweede kleur heeft, en de slagen zeer waarschijnlijk moeten worden gemaakt op kracht, zou ik hiermee nog nét geen slempoging ondernemen. We hebben samen slechts 28-30 punten aan popkracht.

Dat jouw partner na jouw 4 alsnog voor slem kiest vind ik wel logisch. Jij vraagt en hij heeft de mooiste boodschap. 

Probleem 2

Helemaal eens. Door een lage harten te leggen heb je nu nog de kans dat oost, zonder (10 en (9, (H legt; óf (H sec heeft (. Daarom goed om nog even te vragen hoe jouw partner dan die drie hartenslagen verwezenlijkt. Want wie zegt dat wij dat goed zien?

Geen idee!
	Zuid gever/

NZ kwetsb.

( V 4

( A

( B 10 7 5 4 2

( H B 9 7

Biedverloop

( A 9 8 6

( H 8 6

( 3

( A 6 5 4 3

( H B 5 3

( B 7

( A V 9 8

( V 10 2

( 10 7 2

( V 10 9 5 4 3 2

( H 6

( 8

West

pas

4
Noord

3♣*

pas

Oost

Doublet

Pas

Zuid

2(*

3(
pas

*NZ spelen Muiderberg; 2( en 3♣ zijn gealerteerd. 

West vraagt na 3( aan noord, wat dat bod betekent. Noord weet het niet. De wedstrijdleider laat de bieding doorgaan.
Uitkomst: (A en klaveren na voor ♣10 van dummy oost. 

Leider west speelt nu harten uit dummy naar de heer, die wordt door noord afgetroefd. West van slag, doch 4 wordt gemaakt.

Na afloop meldt zuid dat ieder mens zich mag vergissen. Dat lijkt me juist, maar mag 3( wel worden geboden? Is de beslissing juist om na 3( de bieding te laten doorgaan?

Na einde van de wedstrijd blijkt het een goede score voor OW, omdat velen in de NZ-lijn 3( ongedoubleerd -3 gingen (doubletje lijkt me ook leuk).


Antwoord

Wat zuid doet heeft natuurlijk niets te maken met Muiderberg. En zuid heeft gelijk, ieder mens mag zich vergissen. Maar… binnen de bridgewereld zijn daar uitzonderingen op. Vooral als het gaat om biedafspraken als Muiderberg. Als zo’n afspraak niet goed is beklijfd… wordt ervan uitgegaan dat die afspraak niet wordt gespeeld. En dat betekent dan dat de uitleg ‘Muiderberg’ dan moet worden behandeld als een verkeerde uitleg! De beklijfgrens is bereikt als een paar zo’n afspraak minstens een jaar – zonder regelmatige misverstanden – toepast.

Een uitstekend besluit van de arbiter om het bieden te laten doorgaan. Met een ingreep kan hij immers gemakkelijk de hand van zuid verraden! 

Overigens weten we niet wat voor soort fout zuid maakte. Was hij de Muiderberg vergeten? Dat lijkt onwaarschijnlijk vanwege de 7-kaart. Daardoor kunnen we ook een grijpfout niet uitsluiten, 2( neerleggen met 3( in het hoofd.

Laten we er even van uitgaan dat zuid Muiderberg was vergeten en dacht te openen met de zwakke twee in harten. 

Dan is noords uitleg OI voor zuid. Zuid weet dan immers dat noord wil spelen in de beloofde lage kleur. Ook dan is het 3(-bod toegestaan. Want ook zonder de OI zou zuid na partners 3♣, met zijn ene klavertje en 7-kaart harten, zijn hartenkleur hebben herhaald. 

Zuids 3(-reactie verraadt tegelijk aan vriend en vijand op legale wijze dat de 2(-opening niet echt Muiderberg kan zijn.

De juistheid van het arbiterbesluit blijkt na afloop. Zonder enige bemoeienis scoren OW uitstekend. OW zijn immers niet benadeeld door de verkeerde uitleg en de OI.

Siger:

De procedure aan tafel is als volgt. 

Bij verkeerde uitleg, direct bemerkt en partner heeft nog niet geboden: herstel van de uitleg en de mogelijkheid om het laatst gedane bieding van de niet overtreders ongestraft te wijzigen. 

Als er geen herstel meer mogelijk is: als er verkeerde uitleg is geweest bij de partij die tegenspeelt, dan mag dit aan tafel niet gemeld worden en kent de arbiter bij nadeel voor de niet-overtreders ten gevolge van de verkeerde uitleg een arbitrale score toe. Als de spelende partij verkeerd heeft uitgelegd, dan moet de verkeerde uitleg hersteld worden na de afsluitende pas. De arbiter geeft de laatste tegenspeler die een bieding deed, de mogelijkheid om zijn laatste pas te wijzigen. Als het te laat is voor herstel, mag de arbiter achteraf de score aanpassen.

Bij OI: als arbiter stel je zo goed mogelijk de feiten vast, waarna het bieden en spelen verder gaan. Je mag nooit een bieding of bod van tafel halen. Achter kijkt de arbiter of er nadeel was voor de niet-overtreders ten gevolge van de overtreding. Is dat het geval, dan kan de arbiter achteraf een arbitrale score toekennen. 

Dus ja, het is volkomen correct om het bieden en spelen te laten verdergaan na het 3( bod.
Wel is een opvoedend praatje met NZ op z’n plaats om a) hun afspraken helder te maken en b) hen aan te geven dat in geval van twijfel in hun nadeel zal worden gefloten. 

Een beetje ondeugend…
	Ik heb in handen:    
( A 9 7 2


( 4


( H V 10 9 6 4


( V 4
Na twee keer Pas open ik in de derde hand met 3(.
Ik weet dat dit wat ondeugend is, een ruiten te kort, een vierkaart schoppen en wat te veel honneurpunten.
Ik heb als volgt geredeneerd:
· van die 11 honneurpunten is ♣V niet zoveel waard;
· na die twee passen voor mij zit mijn LT met een behoorlijk sterke hand (waarschijnlijk met hartens(;
· het risico dat ik mijn partner in de maling neem is klein;
· gebeurt dit toch, dan neem ik mijn verlies met een lach;
· laat ik het mijn LT niet te makkelijk maken.
 

Mijn LT gaf een doublet dat hij voor straf bedoelde (niet mijn keuze) en
zijn partner bood 3(, wat +1 ging. Missie geslaagd!
 

Na afloop vroeg mijn LT zich af of ik wel 3( had mogen bieden.
Er was geen sprake van een arbiter en ook niet van betwisten van het resultaat of iets dergelijks.
Mijn persoonlijke indruk is de volgende:
 

Als mijn partner net zo verrast is als de tegenspelers (en dat was ze) is er weinig aan de hand.
Wij spelen (helaas naar mijn idee) zonder systeemkaarten en arbitrage wordt ongeveer drie keer in het seizoen gevraagd om een score in een Bridgemate te wijzigen.
 

Mijn vragen
1. Mocht ik deze "preempt" geven, waar mijn partner niet op rekende?
2. Als ik dit volgende week weer doe, moet mijn partner dan wèl alerteren?
3. Is er bij arbitrage sprake van een mogelijke rechtzetting?
 

Ik verwacht de antwoorden:
1. Ja    2. Ja    3. Nee 


Antwoord
Ik zie geen enkele onregelmatigheid in deze opening. En om voor de verandering Berry aan te halen, een hoge vierkaart in een preëmptieve opening vindt hij geen keihard beletsel om toch voor de verdedigende opening te kiezen. Die enkele keer dat je daardoor een hogekleurenmanche mist, neemt hij voor lief.
En vooral na partners openingspas is de kans op een mogelijke schoppenmanche extra laag. Dat maakt een preëmptieve opening in de derde hand op wat meer kracht zeker verdedigbaar. En omdat ook met zes punten deze actie zeer aantrekkelijk is, weet partner volgende week niets meer dan dat hij nu weet.

Ook het niet tellen van ♣V is verdedigbaar. 

Blijft over: de 6-kaart in plaats van een zevenkaart. Omdat op jullie club niet met systeemkaarten wordt gewerkt, kan ik ook daar geen overtreding in zien. Desgewenst kunnen de tegenstanders naar de mogelijke lengte vragen. 

Als je daar vaker mee smokkelt kun je dan het beste antwoorden: minimaal 6-kaart.
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